
 

  

  

Aan  de  Burgemeester  en  Wethouders  van  ‘s-Hertogenbosch  

                        ’s-Hertogenbosch,  5-9-2017  

Schriftelijke  vragen  m.b.t.  Natuurinclusief  bouwen  

  
Geacht	  college,	  
	  
De	  stad	  wordt	  een	  steeds	  interessanter	  gebied	  voor	  dieren	  en	  planten.	  Zij	  zorgen	  voor	  een	  
belangrijke	  bijdrage	  aan	  de	  biodiversiteit	  van	  onze	  gemeente.	  Een	  manier	  om	  de	  dieren	  en	  
planten	  in	  de	  stad	  tegemoet	  te	  komen	  en	  te	  stimuleren,	  is	  natuurinclusief	  bouwen.	  Hierbij	  
worden	  in	  een	  vroeg	  stadium	  ecologen	  en	  experts	  betrokken	  bij	  het	  ontwerp	  van	  gebouwen	  
en	  de	  openbare	  ruimte.	  Met	  simpele	  ingrepen	  als	  enkele	  tegels	  speciaal	  voor	  gierzwaluwen,	  
holtes	  voor	  vleermuizen	  of	  minder	  verharding	  kan	  al	  resultaat	  worden	  geboekt.	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  

Afbeelding 1. Onzichtbare zwaluwkasten 
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  

Afbeelding 2. Onzichtbare vleermuiskasten. 
	  
	  
 
 
 
	  
	  
	  



 

	  
	  
 
 
 
 

Afbeelding 3. Zichtbare mussenkasten 
 
	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

Afbeelding 4. Daarnaast kan het ook helpen om groene gevels en tuinen (nog) meer te stimuleren 
	  
(afbeeldingen  zijn afkomstig van de gemeentesite van de gemeente Amsterdam) 
	  
Natuurinclusief	  bouwen	  kan	  nog	  verder	  gaan	  als	  natuur	  echt	  bij	  de	  start	  van	  het	  ontwerp	  
meegenomen	  wordt.	  Voorbeelden	  zijn	  vleermuistorens	  of	  insectenmuren.	  Een	  stap	  verder	  is	  
het	  realiseren	  van	  verticale	  bossen.	  In	  verschillende	  steden	  als	  Parijs	  en	  Milaan	  zijn	  deze	  al	  
gerealiseerd	  en	  ook	  in	  Utrecht	  (zie	  afbeelding	  hierboven)	  wordt	  er	  aan	  gebouwd.	  	  
	  
Een	  laatste	  voorbeeld	  is	  de	  trend	  van	  bruine	  daken.	  HIerbij	  wordt	  de	  grond	  waar	  het	  gebouw	  
op	  geplaatst	  wordt,	  vervolgens	  weer	  bovenop	  het	  dak	  gelegd.	  Zo	  blijven	  dezelfde	  
plantensoorten	  op	  dezelfde	  plek	  alleen	  dan	  in	  de	  hoogte.	  
	  
Rol	  van	  de	  gemeente	  
In	  steeds	  meer	  steden	  wordt	  natuurinclusief	  bouwen	  de	  norm.	  De	  gemeentes	  Tilburg,	  
Amsterdam	  en	  Den	  Haag	  hebben	  hier	  bijvoorbeeld	  al	  regelingen	  voor	  opgezet.	  	  
	  
GroenLinks	  ziet	  hiervoor	  ook	  kansen	  in	  onze	  gemeente	  ‘s-‐Hertogenbosch,	  om	  bij	  de	  
inrichting	  van	  wijken	  en	  openbare	  ruimte	  rekening	  mee	  te	  houden	  met	  natuurinclusief	  
bouwen.	  Het	  natuurinclusief	  bouwen	  geeft	  een	  positieve	  bijdrage	  aan	  de	  biodiversiteit	  van	  
onze	  gemeente.	  
	  
Dit	  is	  niet	  alleen	  een	  opgave	  voor	  de	  gemeente,	  maar	  ook	  architecten,	  ontwerpbureaus	  en	  
particulieren	  kunnen	  een	  rol	  spelen.	  Dit	  kan	  de	  gemeente	  stimuleren	  door	  bijvoorbeeld	  bij	  
het	  ontwerp	  van	  huizen	  hier	  eisen	  aan	  te	  stellen.	  Maar	  ook	  andere	  organisaties	  kunnen	  
helpen.	  Vogelbescherming	  Nederland	  werkt	  op	  verschillende	  plekken	  in	  Nederland	  samen	  
met	  gemeenten	  om	  vogels	  een	  plek	  te	  geven	  in	  de	  woningbouw.	  
	  
	  



 

GroenLinks	   ziet	   grote	   kansen	   voor	   natuurinclusief	   bouwen	   in	   onze	   stad.	   Dat	   leidt	   tot	   de	  
volgende	  vragen:	  	  
	  

1.   Op	  welke	  manier	  wordt	  er	  nu	  in	  onze	  stad	  rekening	  gehouden	  met	  dieren	  en	  de	  
natuur	  bij	  (grote)	  bouw	  verbouw	  of	  renovatie	  projecten?	  

	  
2.   Is	  het	  college	  bereid	  om	  te	  kijken	  naar	  mogelijkheden	  om	  meer	  natuurinclusief	  te	  

bouwen	  en	  hierover	  in	  overleg	  te	  gaan	  met	  woningbouwcorporaties	  en	  
projectontwikkelaars? 
	  

3.   Is	  het	  college	  bereid	  om	  te	  onderzoeken	  of	  natuurinclusief	  bouwen	  opgenomen	  kan	  
worden	  in	  de	  gemeentelijke	  bouwverordening	  en	  programma	  van	  eisen	  bij	  
gemeentelijke	  grondexploitaties? 

 
4.   Is	  het	  college	  bereid	  om	  te	  starten	  met	  een	  pilot	  en	  de	  raad	  te	  informeren	  over	  de	  

uitkomsten	  van	  de	  pilot?	  
	  
	  
Namens	  de	  fractie	  van	  GroenLinks,	  	  
	  
René	  Vonk	  en	  Esther	  de	  Ruiter	  
  
	  
 


